
M A R T I N O V I  К V E T К О V I

Bratislava 9. augusta 1946

Veľavážený pán kolega!

K nášmu dnešnému telefonickému rozhovoru o 
mzdách zamestnancov št. lesov za zameškaný čas pre 
účasť na Všeslovanskom dni dňa 5. júla 1946 ozna
mujem Vám tento stav veci:

Keď Povereníctvo informácií, III. odbor, pozýva
lo miestnu krojovanú skupinu v Čiernom Balogu na 
devínsky Všeslovanský deň, oznámila skupina Pove
reníctvu, že ide zväčša o robotníkov-drevorubačov a 
tí sú zamestnaní v lesoch a na píle, takže treba 
vyjednať, aby podniky, v ktorých sú zamestnaní, 
vyplatili im mzdu v premeškané dni tak, ako sa to 
robilo v minulosti. Keď boli na zájazdoch v Prahe, 
mzdu vyplatenú dostali, avšak správa podnikov ich 
upozornila, že pre budúcnosť si to musia zariadiť 
inakšie. Miestna skupina preto požiadala III. odbor 
informácií, aby sa obrátil na Ústredné riaditeľstvo 
štátnych lesov v Bratislave, na p. ing. Sláčika, a táto 
vec sa v spomínanom zmysle vybavila.

Ci Povereníctvo informácií takto urobilo, udať Vám 
nemôžem — pani Bokesová, ktorá mala za Povere
níctvo túto vec na starosti, je na dovolenke, takisto 
ing. Sláčik z Ústredného riaditeľstva štátnych lesov.

Dňa 13. júla však napísala Povereníctvu informá
cií miestna krojovaná skupina v Čiernom Balogu, 
že Ústredné riaditeľstvo štátnych lesov a majetkov 
v Bratislave v ten samý deň, t. j. 13. júla, telefo
nicky oznámilo na správu štátnej píly v Starom Ba
logu, aby chlapom, ktorí boli dňa 5. júla na Všeslo
vanskom dni na Devíne, nebola vyplatená mzda za
4.—6. júla 1946. Z tohto listu na Povereníctvo in
formácií vyplýva, že chlapi z Balogu odchodili do 
Bratislavy v presvedčení, že mzda im vyplatená bu
de. V liste sa píše: „Je to divné, že napred sľúbia 
a potom nedodržia slovo. Veď my sme nešli zo zá
bavy, ale propagovať slovanskú myšlienku a potom 
takto s nami jednajú ..
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Povereníctvo informácií dňa 6. júla napísalo list 
mne osobne (podpísaný dr. Jesenský), aby som sám 
intervenoval v prospech skupiny z Čierneho Balogu. 
V liste sa uvádza, že „pri telefonickom zákroku u ing. 
Sláčika na Ústrednom riaditeľstve štátnych lesov 
ing. Sláčik dr. Bokesovú informoval, že riaditeľstvo 
nemôže v žiadanej veci vyhovieť“. V liste sa dodá
va, že chlapi z Čierneho Balogu sú drevorubači a 
okrem cestovného nezapočítali si nijaké výdavky, 
ktoré mali pri príležitosti Všeslovanského dňa na 
Devíne.

Takýto je stav veci. V každom prípade Vás pro
sím, pán kolega, aby ste mi láskavé oznámili, čo sa 
v tejto záležitosti urobí, alebo dá urobiť. A prosil 
by som o Vašu správu skôr, pretože pre mňa osob
ne je nie znesiteľné, aby chlapom, ktorí sem boli 
pozvaní i v mojom mene, nevyplatila sa mzda, hoci 
kedykoľvek v minulosti sa tak dialo pri takých prí
ležitostiach samozrejme a bez ťažkostí.

Za Vašu ochotu Vám srdečne ďakujem.

L. Novomeský

MVDr. Martin Kvetko (nar. 1912), člen národnej stra
ny, cez vojnu pracovník ministerstva hospodárstva. Za
pojil sa do odboja, člen ilegálnej SNR. Po oslobodení 
poslanec SNR a NZ za DS, povereník pôdohospodárstva 
a pozemkovej reformy, neskôr výživy. Po Februári emi
groval do USA a pracoval proti CSR.

Kvetkova odpoveď sa nezachovala a dnes už ťažko zis
tiť, či Novomeského intervencia pomohla.
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